
 

 

Zápis č. 16 

z on-line jednání Komise pro rodinu a sociální 
záležitosti 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 20. 10. 2022 

 

 

Přítomní členové: 

Mgr. Radek Brázda 

Magdaléna Vaněčková 

Bc. Jorga Rajníková 

Mgr. Eva Machová 

Ing. Anna Taclová 

Bc. Stanislav Vaďura, MBA 

Bc. Radka Pribilincová 

Ing. Mojmír Sokol 

Petr Turanec 

Mgr. Martin Šmoldas, DiS. 

Alena Pagáčová 

Mgr. Jan Mochťák 

Bc. Radomír Kryl 

 

Omluvení členové: 

Václav Keprt 

Bc. Tomáš Weber 

Mgr. Jakub Navařík, Ph.D. 

Ing. Martin Jirotka 

 

Hosté:  

Mgr. Ivo Slavotínek, 1 náměstek hejtmana 
Olomouckého kraje 

Bc. Mgr. Zbyněk Vočka, vedoucí Odboru 
sociálních věcí KÚOK 

Ing. Kateřina Spáčilová, Oddělení financování 
sociálních služeb, Odbor sociálních věcí 
KÚOK 

 

 

 

 

 

 



Program: 

1. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji – 

návrh úprav 

2. Náměty, diskuse, různé.   

 

Zápis: 

předseda komise: přivítal všechny členy komise, pana náměstka Mgr. Ivo Slavotínka 
a pracovníky Krajského úřadu Olomouckého kraje na šestnáctém on-line jednání. 
Seznámil přítomné s programem jednání. 

Hlasování: Pro: / 13 proti: /0 zdržel se:/0 

K projednávanému bodu bylo přijato usnesení komise UK-RS/16/1/2022 

„K-RS ROK schvaluje program on-line jednání Komise pro rodinu a sociální 
záležitosti ROK dne 20. 10. 2022.“ 

 

1. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém 

kraji – návrh úprav 

 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: poděkoval za účast na operativním jednání komise, která byla 

svolána v reakci na události v posledních dnech, kdy proběhla dvě jednání, a to 

tradiční setkání všech poskytovatelů sociálních služeb v OK a jednání Komise rady 

AKČR pro sociální záležitosti. Na obou jednáních byla projednávána situace 

financování sociálních služeb v rámci individuálních projektů krajů, které se výrazně 

liší od financování v minulých letech.  Podmínky jsou nastavené ze strany MPSV, 

finanční limity nebudou dosahovat částek v předchozím období. Je zřejmé, s ohledem 

na ekonomickou situaci, že služby zařazené do IP (v OK se jedná o služby Azylových 

domů) nebudou schopny z poskytnutých prostředků uhradit náklady na provoz, proto 

přistoupil OK k návrhu změny financování, kdy jsou služby financované z IP vyloučeny 

z podporovaných služeb v rámci Podprogramu č. 1. Navrhovaná změna umožní vstup 

služeb Azylové domy s žádostí o dotaci do Podprogramu č. 1. Jde techniky o drobnou 

úpravu programu, kdy bude vypuštěna pouze věta týkající se neoprávněných žadatelů, 

která se právě služeb financovaných z IP týkala. Na straně 9 potom dochází 

k definování kalkulace dotace pro případné žadatele, kteří jsou financování částečně 

nebo plně z IP.  Na tomto postupu byla i shoda v rámci jednání Komise rady AKČR 

pro sociální záležitosti. Zde se ostatní kraje shodly na tom, že musí být tito 

poskytovatelé vpuštěni do systému dotací ze státního rozpočtu, bez finanční podpory 

by se dostali do finančních problémů. 

Změnu Programu je nutné předložit na jednání ROK 24. 10., aby měli poskytovatelé 

možnost požádat si o dotaci z P1 ve vyhlášeném termínu pro příjem žádostí. 



V případě, že komise bude s touto změnou souhlasit, následně bude předkládáno ke 

schválení ROK, v opačném případě by muselo schvalovat ZOK v prosinci, což je 

termín již po lhůtě pro podávání žádostí. 

 

 

„K-RS ROK bere na vědomí“ Program finanční podpory poskytování sociálních 
služeb v Olomouckém kraji – návrh úprav 

doporučuje Radě Olomouckého kraje 

a) schválit Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v 
Olomouckém kraji 

 

Hlasování: Pro: 13/ proti: /0 zdržel se:/0  

K projednávanému bodu bylo přijato usnesení komise UK-RS/16/2/2022 

 

2. Náměty, diskuse, různé 

 

 

Mgr. Bc. Zbyněk Vočka: poděkoval členům za schválení bodu programu a informoval 

o individuální žádosti, která bude rovněž předložena na jednání ROK 24.10. Jde o 

žádost poskytovatele SOS dětské vesničky z.s., který žádá o příspěvek ve výši 

178 100 Kč na zooterapii pro 10 rodin, a to v rámci služby sociálně aktivizační služby 

pro rodiny s dětmi. Žádost neodpovídá podmínkám pro poskytnutí individuální žádosti 

z rozpočtu OK, neboť žadatel nedoložil kofinancování (žádá o plnou částku), dále 

nejsou v rozpočtu OK již finanční prostředky pro individuální žádosti a není zde 

celokrajský dopad. Současně nevyužil poskytovatel dotačního titulu: Podpora 

prorodinných aktivit, který byl pro příspěvky na realizaci těchto aktivit určen. ROK bude 

z těchto důvodů navrženo nevyhovění této žádosti.   

 

předseda komise: požádal členy komise o potvrzení účasti před každým jednáním 

komise, a to nejen v režimu on-line, aby bylo zřejmé, zda bude komise 

usnášeníschopná. 

 

Mgr. Ivo Slavotínek: doplnil, že předložený bod je logickou reakcí na aktuální dění 

posledních dnů. 

 

Mgr. Jan Mochťák: vznesl dotaz na pana náměstka, zda je plánováno koordinační 
setkávání s politickou reprezentací na obcích, která bude mít v gesci zajištění 
sociálních služeb.  

  

Mgr. Ivo Slavotínek: s politickými zástupci obcí je jednáno průběžně již dva roky. 

V minulém roce proběhla v rámci projektu Olomouckého kraje setkání na všech ORP 

se starosty obcí, kteří měli o problematiku sociálních služeb zájem a bude v tom 

pokračováno i v následujících letech. Setkání budou probíhat i mimo tento projekt, 



v příštím týdnu například navštíví zástupce Prostějova, který má na starosti sociální 

věci. Setkání s představiteli ORP budou důležitá zejména tam, kde dochází ke změně 

v osobě, která má sociální oblast v gesci. 

 

 

 

 

 

V  Olomouci dne 20. 10. 2022 

 

………………………………. 
Mgr. Radek Brázda 
předseda komise 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Přílohy: 
Příloha č. 1 – prezenční listina.  

 

 

 

 

 

 



 

 


